外交學系【學士班】專業必修科目一覽表 109-110 學年度

Department of Diplomacy Core Requirement for Undergraduate Majors (Applicable for 2020-2021 Enrollees)

	(Appli	ble [·]	for 2020-202				21	Enrolle			es	3)	
科目名稱 Course Title			類型 Type	規定 學分 Credit Unit	學 Fres	第一 學年 Freshman		第二 學年 Sophomore				四 年 nior	備註或先修課目 Remarks or Prerequisite(s)
政治學 Political Science			必 R		3	2	1	2	1	2	1	2	
國際關係 International Relations			必 R		3								
經濟學 Economics		課	必 R		3	3							
中國外交史 Diplomatic History of China		課程 Freshman	必 R		J	3							
西洋外交史 Western Diplomatic History		າman	必 R	3		3							
中國大陸研究 Study of Mainland China			必 R	3		3							
質性與量化研究方法導論 Introduction to Qualitative and Quantitative Research Methods		大二課程 Sophor	必 R	3				3					
比較政府與政治 Comparative Government and Politics			必 R	3			3						政治學 Political Science
國際組織 International Organizations			必 R	3				3					國際關係 International Relations
國際政治經濟學 International Political Economy			必 R	3			,	3					國際關係 International Relations
國際安全 International Security			必 R	3			,	3					國際關係 International Relations
領導與外交決策分析 Leadership and Foreign Policy Decision Analysis			必 R	3					3	3			國際關係 International Relations
國際公法 Public International Law			必 R	4					2	2			國際關係 International Relations
國際談判 International Negotiations			必 R	3					3				國際關係 International Relations
ln:	非洲國際關係 Africa	大三	群 RE	3									國際關係 International Relation
	<u>歐盟</u> 國際關係 European Union												比較政府與政治 Comparative Government and Politics
區域研究 Area Studies - International Relations	拉丁美洲國際關係 Latin America												至少九選一。此科目限制人數 但修習相關第二外語者優先達
區域研究 Area Studies : national Relati	中東國際關係 Middle East												
a S a S	北美國際關係 North America								,				課。
Tud Re	東北亞國際關係 Northeast Asia								3				One out of nine is required.
es lati	俄國與東歐國際關係 Russia and Eastern Europe												Availability is restricted. Priority
ons	南亞國際關係 South Asia												is given to those who hav acquired credits
ä [:]	東南亞國際關係 Southeast Asia												acquired credits ir corresponding language course(s).
International Economic and Trade Affairs	國際貿易 International Trade		群 RE										,,
	國際經濟 International Economics			2								至少四選一。 One out of four is required.	
	國際行銷 International Marketing								2	<u> </u>			
	國際金融 International Finance												
	合計 Total			51	2	21	1	5	1	5			
本系最低畢業學分 <u>128</u> 學分 Minimum credit requirement for graduation: <u>128</u>											for graduation: 128		

本系最低畢業學分 <u>128</u>學分 Minimum credit requirement for graduation: <u>128</u> ※R = 必修 Required RE = 群修 Required Elective

修課特殊規定:

本系必修共 51 學分,校定通識 28 學分,體育必修課 4 學分,選修 45 學分。

多修習之必修課程可採計為選修學分,學程、輔系、雙主修學分亦可列入選修。

本系必修(含群修)課程以修習本系開設之課程為原則,如因特殊原因擬修習他系科目名稱、學分數及學期 數相同或學分數、學期數較多之相同名稱科目時,修習前需經本系同意,並依本表規定採計學分。

學生修習本表所列單學期相同科目名稱之學年課時,需修習期滿並及格,始得依本表採計學分,下學期科目 學分認定為選修學分。

本系開設之必修科目不收外系生(區域研究例外),輔系及雙主修學生不在此限。

全民國防教育軍事訓練及體育選修課不採計為本系畢業學分。

依本校「外國學生入學招生規定」第四條規定,外國學生畢業前須通過「華語文能力測驗」基礎級檢定,未 通過者應自費修習本校華語特別班四學期(每學期一門)且及格。

Specific Regulations:

- Students of diplomacy major should complete 51 required credits, 28 general education credits, 4
 physical education credits, and 45 elective credits. Credits that exceed 51 required ones will be
 recognized as electives. The department recognizes credits acquired through double major, minors,
 and credits programs as electives.
- 2. Students should take the required courses and required elective courses offered by the Department of Diplomacy. A student should obtain approval in advance if the student has special reasons to take the required courses from other departments. Such courses should bear the same name with the required courses in our department, and the credit hours should be the same or above. Once approved, the course in question will be recognized as the required course of the Department of Diplomacy. The department will only approve the credits that are listed on our required courses list. If the out-of-department course is a two-semester course and our required course only has one semester, the student should complete the course for two semesters. The department will only count the first semester as required credits. The credits of the second semester will be recognized as electives.
- 3. With the exception of Regional Studies (required elective course), the department will not offer the required courses to non-Diplomacy major students. This restriction does not apply to students with double major and/or minor of the Department of Diplomacy.
- 4. Defense education and military training elective credits and physical education elective credits do not count toward the major in Department of Diplomacy.
- 5. According to the "NCCU Admission Guidelines for International Students", international students are required to pass the Test of Chinese as a Foreign Language (TOCFL) at Level 2 before graduation. If students fail to acquire the certificate at the required level, they will have to take and pass four semesters of NCCU Mandarin Special Course (one course per semester) at their own expense before graduation.

辦公室電話: 02-29393091 轉 50916 Office Phone: 886-2-29393091 ext. 50916